
Protokół Nr XV/04 
------------------------------------------------------------------------------------------------------  

 

z  sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 23 listopada 2004 r. 
w sali konferencyjnej Domu Kultury w Dobrej 

  
 
 Przewodniczący Rady Miejskiej Eugeniusz Żerkowski  o godz. 905 otworzył XV 
sesję Rady Miejskiej w Dobrej stwierdzając, że na stan 15 radnych Rady Miejskiej w 
Dobrej w sesji bierze udział 15 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może 
obradować i podejmować uchwały. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski poinformował, że w posiedzeniu udział 
biorą zaproszeni goście: kierownicy jednostek, zakładów pracy, przedstawiciele 
samorządów miasta i wsi oraz Burmistrz Dobrej – p. Marianna Ochocka, Sekretarz 
Dobrej – p. Bogdan Kmieć, Skarbnik Dobrej – p. Beata Kmieć. 
Listy obecności zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokółu. 
Protokołowała obrady – Barbara Kominiarczyk – inspektor UM w Dobrej. 
 
 Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski stwierdził, że radni wraz z 
zawiadomieniami otrzymali porządek obrad XV Sesji Rady Miejskiej w Dobrej oraz 
zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie ustalenia 
stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Dobrej na rok 2005  jako pkt 8 ppkt 10. Poinformował, iż projekt 
omówiony został na posiedzeniu obu Komisji Rady. 
Wniosek zgłoszony przez przewodniczącego Rady Miejskiej został przyjęty jednogłośnie 
tj. na 15 radnych obecnych na sesji „za” głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Następnie przewodniczący przedstawił porządek obrad wraz razem z przyjętym 
wnioskiem. 
 
Porządek obrad : 

1. Otwarcie Sesji. 

2. Stwierdzenie quorum. 
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3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Sprawy samorządu. 

7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał i działalności międzysesyjnej. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) obniżenia średniej ceny żyta przyjmowaną jako podstawę obliczenia 
podatku rolnego w 2005 r. – nr XV/106/04 

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości – nr XV/107/04 
3) ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania psów, określenia zasad 

poboru i płatności oraz wprowadzenia zwolnień przedmiotowych – nr 
XV/108/04 

4) zmiany uchwały ustalającej opłaty targowe – nr XV/109/04 
5) ustalenia terminów wpłat kwot pobranych od inkasentów – nr XV/110/04 
6) zmiany budżetu na 2004 r. – nr XV/111/04 
7) uchylenia uchwały – nr XV/112/04 
8) wyrażenie zgody na udzielenia bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości 

w m. Dobra, Długa Wieś i Józefów stanowiących samodzielne lokale 
mieszkalne sprzedawane w trybie bezprzetargowym dotychczasowym 
najemcom tych lokali – nr XV/113/04 

9) ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg 
gminnych i zakładowych na terenie gminy i miasta Dobra – nr XV/114/04 

10) ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu 
Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej na rok 2005 – nr 
XV/115/04 

 

9. Opinia Rady Miejskiej w Dobrej w sprawie celowości budowy zbiornika małej 
retencji. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 

11. Wolne wnioski. 
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ad: 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 

  
 Przewodniczący poinformował, że protokół nr XIV/2004 z poprzedniej sesji Rady 
Miejskiej w Dobrej był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem Rady. 
  
Stwierdził, że jest napisany zgodnie z przebiegiem sesji i zgłosił wniosek o nie 
odczytywanie protokołu. 
Wniosek przewodniczącego został przyjęty jednogłośnie, i przewodniczący stwierdził że 
Protokół Nr XIV/2004 sesji Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 28 września 2004 r. został 
jednogłośnie przyjęty przez Radę, bez odczytywania. 
Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski dodał, iż wszystkie protokoły z sesji Rady 
Miejskiej w Dobrej są do wglądu w biurze Rady, w godzinach pracy Urzędu . 
 
 
 
ad: 5.   

Interpelacje i zapytania radnych. 
 
 

 Radny Stanisław Sekura poruszył sprawy dotyczące: 
§ wycinki drzew we wsi Zagaj, 
§ dowozów dzieci do szkoły „Osinobusem” – jak długo pojazd będzie 

eksploatowany? 
§ posypywania piaskiem zaśnieżonych dróg gminnych dalej niż tylko dla zakładu 

„LINDA”, 
§ wpływu gminy na zatrudnianie osób w jednostkach podporządkowanych – szkoła 

w Dąbrowicy. 
 
 Radny Michał Błazełek zaproponował zorganizowanie spotkania mieszkańców 
poszkodowanych przez zbiornik Jeziorsko z przedstawicielami Rejonowego Zarządu 
Gospodarki Wodnej w Poznaniu. 
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 Radny Paweł Janicki prosił o wyjaśnienie: 
§  kto jest odpowiedzialny za  posypywanie dróg – właściciel posesji czy zarządca 

drogi? 
§  kiedy zostanie rozpatrzony wniosek radnego Henryka Gręzickiego dotyczący 

wywołania uchwały w sprawie budowy hali sportowej? 
 
  Radny Andrzej Śmieja zgłosił zapytania dotyczące 
§ przepustowości rowów przy drogach krajowych i powiatowych 
§ kiedy zakończona zostanie budowa chodnika z Dobrej do Przykony? 

 
 
ad:  6. 

Sprawy samorządu. 
 
 
 Pan Marian Zakolski (soł. Zagaj) poruszył sprawę rejestrowania cieląt w powiecie. 
Zaproponował, aby rejestracja nowo narodzonych cieląt odbywała się w gminie. 
 
 Pani Barbara Chorąziak (soł. Chrapczew) poinformowała o niebezpieczeństwie na 
drodze w Chrapczewie w okresie zimowym. 
 
 Pan Eugeniusz Szczepaniak (soł. Mikulice) zgłosił wniosek dotyczący zmiany 
położenia znaku drogowego we wsi Mikulice. 
 
Przewodniczący poinformował, że odpowiedzi na wszystkie zapytania i wnioski zostaną 
udzielone w pkt. 10. 
 
 
ad:  7.    

Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał  
i działalności międzysesyjnej. 

 
Pani Marianna Ochocka – Burmistrz Dobrej przedstawiła sprawozdanie z realizacji 

uchwał Rady Miejskiej w Dobrej i z działalności międzysesyjnej. 
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Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Radni nie zgłosili pytań do przedstawionego sprawozdania. 
 
 
 
ad: 8. 

Podjęcie uchwał 
 
1) Obniżenie średniej ceny żyta przyjmowaną jako podstawę obliczenia podatku rolnego 

w 2005 r. 
 

Burmistrz Dobrej zaproponowała obniżenie określonej w Komunikacie Prezesa 
Głównego Urzędu Statystycznego średniej ceny skupu żyta za okres pierwszych trzech 
kwartałów 2004r., przyjmowaną jako podstawę obliczenia podatku rolnego na obszarze 
gminy Dobra w 2005 r. do kwoty  35,00 zł  za 1q. Poinformowała, iż Wielkopolska Izba 
Rolnicza wyraziła opinię pozytywną do przedstawionej propozycji. Opinia stanowi 
załącznik nr 5 do protokołu. 

 
Następnie przewodniczący Komisji Rady przedstawili opinie Komisji. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
poinformował o przyjęciu pozytywnej opinii Komisji do ceny żyta w wysokości 34,00 
zł/1q. 

 
Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek, oświadczył, że 

również Komisja Socjalno – Społeczna podjęła pozytywną opinię nad zmianą propozycji 
p. Burmistrz i zaproponowała obniżenie ceny żyta do 34,00 zł/1q. 

 
Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zarządził przegłosowanie propozycji p. bx 

jako dalej idącej tj. cena żyta w wysokości 35,00 zł/1q. 
Propozycja nie została przyjęta przez Radę większością głosów tj. na 15 radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem nie głosował żaden radny, przeciw 
– 14, głosy wstrzymujące – 1. 
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Następnie przewodniczący Rady zarządził przegłosowanie propozycji obu Komisji 
Rady tj. cena żyta w wysokości 34,00 zł/1q. 
Propozycja została przyjęta przez Radę większością głosów tj. na 15 radnych obecnych 
na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 13 radnych, „przeciw” – nie 
zgłoszono, głosy wstrzymujące – 2. 
 

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 
obniżenia średniej ceny żyta przyjmowaną jako podstawę obliczenia podatku rolnego w 
2005 r. do przegłosowania.  
 
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------. 
 
Uchwała Nr XV/106/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie 
obniżenia średniej ceny żyta przyjmowaną jako podstawę obliczenia podatku rolnego w 
2005 r. stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

2) Określenie wysokości stawek podatku od nieruchomości 

 
P. Burmistrz przedstawiając projekt uchwały poinformowała, że zaproponowała  

większość stawek podatku zgodnie z sugestią Ministra Finansów, obniżono jedynie 
stawki podatków od: 
 
1. od budynków lub ich części: 

1) mieszkalnych do – 0,46 zł od 1m2 powierzchni użytkowej, 
2) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 3,70 zł od 1m2 
powierzchni użytkowej. 

oraz 
3.   od gruntów: 

c) pozostałych, w tym  zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 
działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 
0,13 zł od 1m2 powierzchni 
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Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski poprosił o zaprezentowanie opinii Komisji. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
oświadczył, że Komisji przyjęła opinię zgodną z przedłożonym projektem uchwały.  

 
Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek poinformował o 

przyjęciu pozytywną opinii. 
 
Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości do przegłosowania.  
 
 Radny Henryk Gręzicki zapytał czy podatek od nieruchomości od gruntów 
związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków to 0,66 zł od 1m2 powierzchni jak 
przedstawiono w projekcie uchwały czy 0,60 zł od 1m2 jak przedstawił przewodniczący.   
 
 Przewodniczący wyjaśnił, iż nastąpiła pomyłka w odczytywaniu i jest to stawka z 
projektu uchwały czyli 0,66 zł od 1m2 powierzchni. 
 
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------. 
Uchwała Nr XV/107/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 

 
3) Ustalenie wysokości stawki podatku od posiadania psów, określenia zasad 

poboru i płatności oraz wprowadzenia zwolnień przedmiotowych 

 
P. Burmistrz zaproponowała ustalenie stawki podatku od posiadania psów w 

wysokości 20,00 zł rocznie od jednego psa oraz zwolnienie od podatku za jednego psa  
posiadacza będącego właścicielem lub posiadaczem samoistnych nieruchomości 
gruntowych. 
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Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
i Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek przedstawiając 
przyjęte opinie oznajmili iż są one pozytywne do zaproponowanego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie  
ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania psów, określenia zasad poboru i 
płatności oraz wprowadzenia zwolnień przedmiotowych do przegłosowania.  
 
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------. 
 
Uchwała Nr XV/108/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie 
ustalenia wysokości stawki podatku od posiadania psów, określenia zasad poboru i 
płatności oraz wprowadzenia zwolnień przedmiotowych stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 

 
 

4) Zmiana uchwały ustalającej opłaty targowe – nr XV/109/04 
 
P. Burmistrz poinformowała o propozycji obniżenia opłaty targowej od sprzedaży 

z samochodu o ładowności powyżej 1,5 t i bufetów obwoźnych z obecnych 40,00 zł na 
30,00 zł. 
Wyjaśniła, że zmiana zaproponowana jest po przeprowadzeniu rozmów z inkasentami.  
 

Następnie przewodniczący Rady Miejskiej Eugeniusz Żerkowski poprosił 
przewodniczących Komisji o przedstawienie ich opinii. 
  

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
przedstawił opinię zgodną z projektem uchwały.  

 
Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek poinformował o 

przyjęciu pozytywnej opinii przez Komisję Socjalno – Społeczną. 
 

 



 9 

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zarządził przegłosowanie projekt uchwały 
w sprawie zmiany uchwały ustalającej opłaty targowe.  
 
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------. 
 
Uchwała Nr XV/109/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie zmiany 
uchwały ustalającej opłaty targowe stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 

5) Ustalenie terminów wpłat kwot pobranych od inkasentów 
 
Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka zaprezentowała projekty terminów 

płatności opłaty targowej przez inkasentów: 
1. do 12-tego każdego miesiąca za okres od dnia 25-tego miesiąca poprzedniego do dnia 

11-tego miesiąca bieżącego. 
2. do 25-tego każdego miesiąca za okres od dnia 12-tego do dnia 24-tego miesiąca 

bieżącego. 
 

 Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard 
Stencel i Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek przedłożyli do 
przedstawionego projektu uchwały pozytywne opinie swoich Komisji.  

 
Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia terminów wpłat kwot pobranych od inkasentów do przegłosowania.  
 
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------. 
Uchwała Nr XV/110/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie 
ustalenia terminów wpłat kwot pobranych od inkasentów stanowi załącznik nr 10 do 
protokołu. 
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O godz. 945 przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zarządził 15 min. przerwę w obradach. 
Wznawiając obrady po przerwie oddał głos p. Burmistrz. 
 
 

6) Zmiana budżetu na 2004 r. 

 
Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka zaproponowała, aby zmiany budżetu 

omówione zostały przez p. Beatę Kmieć – Skarbnika Dobrej. 
 P. B. Kmieć przedstawiła proponowane zmiany budżetu na 2005 r. zgodnie z 

uchwałą, która stanowi załącznik nr 11 do protokołu.. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 

poinformował o pozytywnej opinii Komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek oznajmił, że 

także Komisja Socjalno – Społeczna przyjęła pozytywną opinię. 
 
Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmiany budżetu do przegłosowania.  
Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2004 rok głosowało 15 radnych 
(jednogłośnie). W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
budżetu na 2005 r.   
 
Uchwała Nr XV/111/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 22.11.2004 r. w sprawie zmiany 
budżetu stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 
 

7) Uchylenie uchwały 

 
P. Burmistrz Marianna Ochocka poinformowała o konieczności uchylenia uchwały 

Nr XIX/96/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 28 września 2004 r. w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości stanowiących 
samodzielne lokale mieszkalne sprzedawane w trybie bezprzetargowym dotychczasowym 
najemcom tych lokali.  
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Wyjaśniła, że Rada Miejska w Dobrej uchylaną uchwałą wyraziła zgodę na udzielenie 
bonifikat od ceny sprzedaży przez Gminę Dobra nieruchomości stanowiących 
samodzielne lokale mieszkalne sprzedawane w trybie bezprzetargowym dotychczasowym 
najemcom. Zwróciła uwagę, iż były to warunki dla całej gminy, a powinny zostać 
ustalone do wymienionych lokali. 
 

Radni nie zgłosili zastrzeżeń, a przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia 
Komunalnego Piotr Bernard Stencel i przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej  
Michał Błazełek poinformowali o pozytywnych opiniach Komisji do przedstawionego 
projektu uchwały.  

 
Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały do przegłosowania.  
 
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, głosów przeciwnych i 
wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr XV/112/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie 
uchylenia uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 

8) Wyrażenie zgody na udzielenia bonifikat od ceny sprzedaży  
nieruchomości położonych w m. Dobra, Długa Wieś i Józefów stanowiących 

samodzielne lokale mieszkalne sprzedawane w trybie bezprzetargowym  
dotychczasowym najemcom tych lokali 

 
P. Burmistrz Marianna Ochocka oznajmiła, iż zgodnie z zaleceniem nadzoru 

prawnego proponuje uchwalę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikat od ceny 
sprzedaży nieruchomości położonych w m. Dobra, Długa Wieś i Józefów stanowiących 
samodzielne lokale mieszkalne sprzedawane w trybie bezprzetargowym dotychczasowym 
najemcom tych lokali. Dodała, iż jest to uchwała w takiej treści jak uchylana jednak 
dotyczy lokali w wymienionych miejscowościach, nie w całej gminie.   
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Nie zgłoszono uwag do projektu uchwały i następnie przedstawione zostały opinie 
Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 

poinformował o pozytywnej opinii Komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
 
Również przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek 

oświadczył, że Komisja Socjalno – Społeczna przyjęła pozytywną opinię. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej zarządził przegłosowanie projektu uchwały w 

sprawie wyrażenie zgody na udzielenia bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości 
położonych w m. Dobra, Długa Wieś i Józefów stanowiących samodzielne lokale 
mieszkalne sprzedawane w trybie bezprzetargowym dotychczasowym najemcom tych 
lokali, który został przyjęty jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali podczas 
głosowania za jego przyjęciem głosowało 15 radnych, brak. głosów „przeciw” i 
„wstrzymujących się”. 

 
Uchwała Nr XV/113/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie 
wyrażenie zgody na udzielenia bonifikat od ceny sprzedaży nieruchomości położonych w 
m. Dobra, Długa Wieś i Józefów stanowiących samodzielne lokale mieszkalne 
sprzedawane w trybie bezprzetargowym dotychczasowym najemcom tych lokali stanowi 
załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 
9) Ustalenie wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg gminnych na 

terenie gminy i miasta Dobra 

 
Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka  przedstawiła propozycje ustalenia stawek 

opłaty za zajęcie 1 m² pasa drogowego dróg gminnych w celu prowadzenia robót w pasie 
drogowym. 
 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
poinformował o pozytywnej opinii Komisji do przedstawionego projektu uchwały.  
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Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek oświadczył, że 

również Komisja Socjalno – Społeczna przyjęła pozytywną opinię. 
 
Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski zarządził przegłosowanie przedstawionego 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa 
drogowego dróg gminnych na terenie gminy i miasta Dobra.  
 
Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------. 
 
Uchwała Nr XV/114/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie 
ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m2 pasa drogowego dróg gminnych na 
terenie gminy i miasta Dobra stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 

10) Ustalenie stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej na rok 2005 

 

 Omawiając następny projekt uchwały p. Burmistrz przedstawiła propozycje 
ustalenia dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
w Dobrej kalkulowanej według stawek jednostkowych na ogólną kwotę 194.417,80 zł. 
 
 Przedstawiając opinie Komisji przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia 
Komunalnego Piotr Bernard Stencel i przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej 
Michał Błazełek poinformowali o przyjętych pozytywnych opinii do przedstawionego 
projektu uchwały przez obie Komisje. 

 
Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej na rok 2005 do przegłosowania.  
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Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, przeciw---------, głosy 
wstrzymujące--------. 
 
Uchwała Nr XV/115/04 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 23.11.2004 r. w sprawie 
ustalenia stawek jednostkowych dotacji przedmiotowych dla Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej na rok 2005 stanowi załącznik nr 15 do 
protokołu. 

 
 

ad: 9. 
Opinia w sprawie celowości budowy zbiornika małej retencji. 

 
 Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka poinformowała, iż wniosek został 
zgłoszony przez p. Dagmarę Jagieła zam. Dobra, ul. Mickiewicza 18 i dotyczy celowości 
budowy zbiornika małej retencji na działkach nr 522 i nr 523 położonych w Chrapczewie 
gm. Dobra. Opinia Rady zostanie przekazana przez wnioskującą do Funduszu Ochrony 
Gruntów Rolnych i Leśnych. 
Wniosek stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Po przedstawieniu wniosku przewodniczący Rady Miejskiej Eugeniusz Żerkowski 
poprosił przewodniczących Komisji o ich opinie.  
 

Przewodniczący Komisji Budżetowej i Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel 
oznajmił, iż Komisja przyjęła opinię pozytywną z zastrzeżeniem uzgodnionym z p. 
Burmistrz.   

 
Przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek poinformował o 

pozytywnej opinii Komisji Socjalno – Społecznej. 
 
Następnie przewodniczący Eugeniusz Żerkowski przedstawił projekt Opinii 

potwierdzającej celowość realizacji i dofinansowania budowy zbiornika małej retencji. 
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Opinia przyjęta została przez Radę większością głosów tj. na 15 radnych obecnych na sali 
podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 radnych, głosów przeciwnych nie 
zgłoszono, 1 radny wstrzymał się od głosu.  
Opinia Rady Miejskiej stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
ad: 10. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych 
 
Odpowiadając na zapytania p. Burmistrz wyjaśniła, że: 

− wiosną powiat zwrócił się z podaniem o wydanie decyzji na wycinkę drzew w 
rejonie, o którym mówił radny, która została w tym czasie przez gminę wydana, 
jednak na zgodę gminy powiat nie zareagował, 

− „osinobus” jest po przeglądzie technicznym, jednak ostatni sezon używany jest do 
dowozów dzieci i będzie musiał zostać wycofany z ruchu. Wyjaśniła, iż w dniu 
wczorajszym kłopoty z użytkowaniem miał nie tylko ten pojazd z powodu 
trudnych warunków pogodowych. 

− nie było ogłoszonego przetargu na zimowe utrzymanie dróg, a tym samym na 
posypywanie dróg piaskiem, jedynie Zakład Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej w Dobrej wygrał przetarg na utrzymanie ulic powiatowych w m. 
Dobra. Gmina stara się ograniczać wydatki, dlatego posypywane są przede 
wszystkim drogi, którymi dowożone są dzieci do szkół. Dodała, iż każda droga ma 
swojego konserwatora dbającego o zimowe utrzymanie. 

− w przypadku zatrudniania osób poinformowała o przekazywaniu przez Powiatowy 
Urząd Pracy w Turku propozycji zatrudniania bezrobotnych w realizowanych 
programach. Gmina korzysta z propozycji i zatrudnione osoby wykorzystywane są 
w Urzędzie Miejskim w Dobrej oraz innych jednostkach organizacyjnych gminy. 

− spotkanie z RZGW zostanie zaproponowane, a o terminie zainteresowani zostaną 
poinformowani. 

− odśnieżanie chodników przy prywatnych posesjach jest obowiązkiem właścicieli 
posesji, natomiast przy obiekcie publicznym lub pustym – właściciel drogi. 
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− trwają rozmowy w sprawie budowy hali sportowej i obecnie są przeglądane 
projekty i informacje na ten temat. 

− w sprawie przepustowości rowów informacja zostanie skierowana do Starostwa. 
Burmistrz poinformowała o sprawdzaniu dróg powiatowych przez radnych z Rady 
Powiatu Tureckiego, którzy przyznali, że w gminie Dobra stan dróg powiatowych 
jest najgorszy  

− w sprawie rejestracji cieląt są problemy z powodu zbyt małej liczby zatrudnionych 
pracowników w biurze Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w 
Turku. P. Burmistrz wyjaśniła, iż na rejestrację zwierząt można wcześniej pobrać 
wniosek, a następnie przesłać go listownie 

− w sprawie znaku drogowego w Mikulicach oznajmiła, że odbyło się kilka komisji 
drogowych i znak został podniesiony o 30 cm. Dodała, że gmina nie jest 
właścicielem dróg i wnioski radnych przekazywane są do zarządców 
poszczególnych dróg. 

 
 Radny Paweł Janicki zwrócił uwagę, iż chodnik przed pawilonem handlowym w 
Dobrej częściowo znajduje się przy działce gminnej i powinien zostać odśnieżony oraz 
posypany piaskiem o godz. 700, a nie o godz. 900. 
 
 Radny Henryk Gręzicki zaproponował złomowanie „Osinobusa”, będącego 
własnością Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Dobrej oraz ogłoszenie 
przetargu na dowóz dzieci do szkoły.  
 
ad: 11. 

Wolne wnioski. 
 
 Radny Paweł Janicki zgłosił wniosek w sprawie zaproszenia przedstawicieli 
zarządów dróg krajowych, wojewódzkich i powiatowych na posiedzenie celem 
omówienia warunków jakości dróg gminnych. Zwrócił uwagę na wykonywanie przez te 
instytucje prac drogowych w innych gminach, natomiast nie remontowane są bardzo 
zniszczone drogi w gminie Dobra. 
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Radny Wiesław Ignaczak poruszył sprawę awarii wodociągu w Żeronicach i jego 

obsługi konserwatorskiej. Wyjaśnił, że wodociąg wiejski połączony jest z wodociągiem w 
m. Dobra. Oba wodociągi posiadają różną obsługę konserwatorską, a tylko jeden 
konserwator posiada klucz do zasuwy będącej na połączenia. Zaproponował, żeby 
konserwator wodociągu wiejskiego również posiadał klucz i w przypadku awarii otwierał 
zasuwę i dostarczał wodę  z wodociągu miejskiego.  
 
 Radny Paweł Janicki zwrócił uwagę, że za pobór wody w takim przypadku zapłacą 
mieszkańcy miasta Dobra, ponieważ na połączeniu nie ma założonego licznika za 
pobraną wodę. 
 Radny Wiesław Ignaczak zaproponował założenie licznika na złączu. 
 

Burmistrz Dobrej odpowiedziała, iż każdy płaci za swoją wodę, natomiast za 
powstałe ubytki płaci gmina, na pewno nie zapłacą mieszkańcy Dobrej. 
 
 Radny Piotr Bernard Stencel zgłosił prośbę o rozpoczynanie posiedzeń Rady 
zgodnie z określonym czasem. 
 
 Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski poprosił, aby po sesji sołtysi pozostali na 
sali, ponieważ kierownik posterunku Policji ma informacje do przekazania. 
   

W związku z tym, że porządek XV sesji Rady Miejskiej w Dobrej został 
wyczerpany przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrej Eugeniusz Żerkowski o godz. 1055 
zakończył obrady XV sesji dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach. 
 
     Protokołowała :              Przewodniczył : 
                                        Przewodniczący 
       I n s p e k t o r                           Rady Miejskiej 

/-/ Barbara Kominiarczyk                                            /-/ Eugeniusz Żerkowski  
 

 
 

 


